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Stockholms universitet 
Hans Blix centrum för de internationella relationernas historia  
 

Styrelseprotokoll 
Styrelsemöte  
Institutionen för ekonomisk historia och internationella relationer (Rum A900) och via ZOOM 
2021-11-23, kl. 15–16.45 
   
 
Närvarande:   
Elisabeth Corell  Styrelseledamot (Zoom) 
Thomas Jonter  Styrelseledamot  
Aryo Makko     Föreståndare  
Leos Müller     Styrelseledamot  
Oscar Nygren   Sekreterare  
Magnus Petersson Prefekt för Institutionen för ekonomisk historia och internationella 

relationer  
Emma Rosengren Styrelseledamot (Zoom) 
Daniel Tarschys Styrelseledamot  
Björn Wittrock  Ordförande  
Karin Åström Iko Styrelseledamot 
 
 

§1. Mötets öppnande   
Aryo Makko hälsade alla välkomna, öppnade mötet och lämnade över ordet till styrelsens 
ordförande Björn Wittrock.  
 
 
§2. Formalia   

§2.1 Val av justeringspersoner  
Emma Rosengren och Leos Müller valdes till justeringspersoner.  
 
§2.2 Val av mötesordförande och sekreterare  
Björn Wittrock valdes till mötesordförande och Oscar Nygren till sekreterare.  
 
§2.3 Närvarorätt 
Magnus Petersson adjungerades till mötets alla punkter. 
 
§2.4 Fastställande av dagordningen  
Dagordningen fastställdes efter att Elisabeth Corells rapport om samarbete med UD 
lades till som punkt 4G. 
 
§2.5 Föregående protokoll  
Föregående protokoll lades till handlingarna (Bilaga 1). 
  
 

§3 Meddelanden 

§3.1 Seminarieserien hösten 2021  
Oscar Nygren redogjorde för höstens seminarier som alla genomfördes via Zoom. 
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Fortsatt bra deltagande men mot slutet av terminen märktes en viss trötthet på Zoom 
och digitala seminarier som medförde något minskat deltagande.  
 
§3.2 Annan pågående verksamhet inklusive internationella samarbeten 

§3.2.1 Skriftserien: volymerna 2–4  
Aryo Makko redogjorde för samarbetet med förläggaren Torbjörn 
Santérus som fungerar väl, möjligen med undantag för omslagsbilder 
där författarna och redaktörerna å ena sidan och förlaget å andra sidan 
har olika åsikter. Tanken är att ge ut två böcker per år. De två 
kommande publikationerna är författade av Emma Rosengren och 
Oscar Nygren, förorden är skrivna av Margot Wallström respektive Rolf 
Ekéus. Boksläppsevent för Rosengrens bok är planerat till 16 december 
2021 kl. 18.00, ingen lokal är bokad ännu på grund av osäkerhet i 
samband med restriktionerna. Karin Åström Iko föreslår att centrumet 
använder Riksarkivets lokaler i Marieberg för framtida bokreleaser. 
 
§3.2.2 Boken Pax Suecia  
Magnus Petersson berättade att slutmanuset är klart och skickat till 
förlaget Berghahn Books som ska ta fram omslaget och därefter inleda 
produktionen. Boken beräknas bli klar sommaren 2022. 
 
§3.2.3 Workshop i samarbete med ”Nuclear Knowledges” vid 
SciencesPo, Paris  
Thomas Jonter har inget nytt att rapportera sedan senaste mötet. På 
grund av pandemin kommer den sista workshopen inom projektet 
sannolikt äga rum digitalt i januari 2022. Centrumet har även haft 
projektdoktoranden Thomas Fraise från SciencesPo på besök som 
gästforskare. Fraise har aktivt deltagit i centrumets verksamhet och 
förhoppningen är att hans vistelse resulterar i fortsatta relationer och 
samarbeten framöver. 
  
§3.2.4 Projektet “Die Rolle der neutralen Staaten in der KSZE-Politik 
der Sowjetunion” i samarbete med Ludwig Boltzmann Institut für 
Kriegsfolgenforschung, Graz 
Aryo Makko berättade att det blir en sista konferens i Graz och en 
publikation med ett bidrag om svensk-sovjetiska relationer inom ESK.  
 
§3.2.5 Forskningsansökningar (OES, Olof Palmes gästprofessur/VR) 
Aryo Makko redogjorde för Olle Engkvists stiftelses (OES) beslut att 
bevilja medel till en doktorandtjänst förlagt till centrumet. Detta var en 
stor framgång för centrumet menade Björn Wittrock. Thomas Jonter 
föreslog att vi borde bjuda in OES till våra evenemang inklusive 
invigningen och försöka etablera god kontakt med den. 
 
Centrumets nominering av Fredrik Logevall till Vetenskapsrådets Olof 
Palmes gästprofessur fick avslag. Nomineringen fick betyg 5 (av 7) och 
kom på delad tredje plats bland fem nomineringar. Aryo Makko anser 
att bedömningen av Logevalls meriter är helt felaktigt. Kritiska 
anmärkningar på nomineringens utformning kommer att arbetas in i 
nomineringen om Logevall väljer att låta sig nomineras av centrumet 
igen. 
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§3.3 Blixrummet och gästforskare 
Oscar Nygren redogjorde för arbetet med ”Blixrummet” (D858). Boksamlingen i 
rummet har utvidgats och centrumet har fått en del artefakter till rummets inredning 
av Hans Blix. Under höstterminen har rummet nyttjats av gästdoktoranderna Dustin 
Voss från LSE (på inbjudan från Lisa Dellmuth) och Thomas Fraise från SciencesPo Paris 
(på inbjudan från Thomas Jonter). Under vårterminen kommer rummet att nyttjas av 
modernhistorikern Christoph Seiberlich från Freiburg. Seiberlich skriver på en 
avhandling om hur västtyska, nederländska och svenska socialdemokrater förhöll sig 
till den nya världsordningen som uppstod i samband med avkoloniseringen på 1960- 
och 1970-talen. Han har även bidragit med ett kapitel till Pax Suecia och kan ses som 
ett bra exempel på hur väl centrumet fungerar för internationella samarbeten på 
individnivå. 

 
§3.4 Verksamhetsberättelse 
Enligt Aryo Makko kommer verksamhetsberättelsen att läggas ut på hemsidan inom 
kort. 
 
 

§4 Framtidsplanering  
 

§4.1 Sekreterarrollen 
På grund av sin antagning som doktorand vid Södertörns högskola kommer Oscar 
Nygrens anställning som sekreterare att avslutas i januari 2022. Han kommer att vara 
kvar vid centrumet som associerad forskare. Amanuensen och mastersstudenten i 
historia Emmy Broberg föreslog som ny sekreterare. Tanken från föreståndarens sida 
är att sekreterarrollen även i fortsättningen fungerar som en meriterande och 
utvecklande språngbräda för ambitiösa studenter som är intresserade av de 
internationella relationernas historia. Styrelsen beslutar att anställa Emmy Broberg 
som ny sekreterare. 
 
§4.2 Seminarieserien våren 2022 och postseminarium  
Oscar Nygren presenterade vårterminens seminarier som är ett späckat program med 
många internationella forskare, däribland flera som skulle ha besökt centrumet år 
2020 (Bilaga 2). Karin Åström Iko föreslog att arrangera något seminarium tillsammans 
med Riksarkivet. Styrelsen beslutade att seminarierna även i fortsättningen ska äga 
rum på onsdagar, dock kl. 15 istället för kl. 13. Detta för att underlätta skapandet av 
en postseminariekultur.  
 
§4.3 Utlysning av doktorandtjänst 
Som redovisat ovan har Olle Engkvist stiftelse beviljat medel till en doktorandtjänst i IR 
som förläggs till Institutionen för ekonomisk historia och internationella relationer 
samt associeras till centrumet. Ansökningstiden för tjänsten går ut 15 december. 
(Bilaga 3) 

 
§4.4 Framtida samarbete med departement och arkiv för utgivning av diplomatiska 
dokument 
Aryo Makko redogjorde för arbetet med att tillsätta en svensk delegation till 16th 
International Conference of Editors of Diplomatic Documents som äger rum i 
Warszawa 8–11 juni 2022. Konferensdeltagandet ingår i förberedelserna för ett 
samarbete med UD och/eller Utbildningsdepartementet. Hittills sker ingen systematisk 
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utgivning av diplomatiska dokument i modern tid som det gör i många jämförbara 
länder. En möjlig framtida utgivning av dokument i Sverige ska bli ett tillskott och inte 
en belastning för berörda institutioners verksamhet. Karin Åström Iko menar att 
arkivet är en viktig källa för samtida diplomatiska relationer och ger ett exempel på 
utlånandet av Ukrainas konstitution. Björn Wittrock menar att detta är viktigt för 
Sverige som kulturnation. Styrelsen ger Aryo Makko mandat för att arbeta vidare med 
frågan med framförallt forskningssekreteraren på Riksarkivet.  

 
§4.5 Samarbete med Köpenhamns universitet och Oslos universitet 
Aryo Makko berättade att centrumet kommer att anordna två workshops med temat 
Nordic jurists and legal internationalism, 1880s-1970s tillsammans med Centre for 
Modern European Studies (CEMAS) vid Köpenhamns universitet (docent Haakon A. 
Ikonomou) och centrumet PluriCourts vid Oslos universitet (universitetslektor Kjersti 
Brathagen). Aryo Makko kommer att lämna in ansökningar om forskningsstöd till Clara 
Lachmanns stiftelse och Helge Ax:son Johnsons stiftelse men ber styrelsen om att 
bevilja ett budgetutrymme på 20–30 000 kr till workshop. (Bilaga 4) 
 
§4.6 Forskningsansökningar: nygammal programansökan till Riksbankens 
Jubileumsfond 
Magnus Petersson har tagit initiativ till en ny programansökan för ett projekt om 
nordisk säkerhet efter Kalla kriget. Aryo Makko berättade att den första ansökan var 
för splittrad på grund av det stora antalet samarbetspartner och bottom-up approach. 
Ändå blev den enligt RJ rankad bland de 15 bästa ansökningarna varför Aryo Makko 
och Magnus Petersson gör ett nytt försök i samarbete med toppforskarna Rasmus 
Mariager (professor i samtidshistoria vid Köpenhamns universitet) och Ann-Marie 
Ekengren (professor i statsvetenskap vid Göteborgs universitet). Den nya ansökan 
utformas top-down och med tydligare work packages för att bli mer sammanhållen 
och lämnas in i januari 2023. 
 
§4.8 Kontakt med UD 
Elisabeth Corell redogjorde för sitt arbete med att stärka kontakten med UD. Corell 
tänker sig en aktivitet som äger rum på UD som är dagsaktuell och har historiska 
implikationer. Möjliga ämnen är arbetet inför Sveriges ordförandeskap i EU, där man 
kan dra slutsatser från Sveriges historiska erfarenheter, eller miljökonferensen +50 i 
FN:s regi Stockholm.  
 
§4.9 Invigningsceremoni 
Invigningen är bokad till onsdagen 18 maj 2022 och kommer att genomföras 
oberoende av pandemins förlopp. Vid behov kommer invigningen förflyttas till en 
större lokal än Spökslottet.  
 
§4.10 Donationer 
Aryo Makko upprepade att han behöver hjälp av styrelsen för att arbete med frågan 
om donationer. Olika stiftelser kan tänkas vara villiga att donera till en professur eller 
ett postdoc-program men inget har hänt i frågan sedan senaste styrelsemötet.   
 
§4.11 Basfinansiering efter 2022 
Aryo Makko berättade om olika idéer rörande basfinansiering efter sommaren 2022 
när stödet från Henrik Granholms stiftelse löper ut. Centrumet har oberoende av 
framtida ansökningar medel för att bedriva verksamheten i nuvarande form fram till 
sommaren 2024. 
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§5 Övrigt  
 
 

§5.1 Hans Blix 
Aryo Makko berättade att Hans Blix har varit sjuk under en längre tid. Han befinner sig 
på bättringsvägen och har redan varit med på ett av centrumets seminarier. Styrelsen 
beslutade att skicka blommor å centrumets vägnar.   
 
 

Björn Wittrock tackade styrelsen, föreståndaren och sekreteraren samt prefekten för aktiv 
medverkan och konstaterade att det går bra för centrumet och förklarade mötet avslutat. 

 
 
 
 
 
 
Vid protokollet: 
 
 
................................... 
Oscar Nygren  

 
 
 

 
Justeras:  
 
 
.....................................  ......................................... 
Emma Rosengren  Leos Müller 

 


